

### **Lesson 3 : The theory of crime and punishment**

The theory of crime and punishment is an essential part of Algerian law, relying on concepts and principles aimed at defining crimes and determining appropriate penalties.

#### **General Theory of Crime and Punishment in Algerian Law:**

**Crime:** Crime is defined as a legally prohibited act that causes harm to individuals or society.

#### **Elements of a Crime:**

A crime consists of specific elements, including the prohibited act, criminal intent, and the ability to commit the crime.

#### **Types of Penalties:**

Algerian law includes bodily penalties, financial penalties, and reformatory penalties.

#### **Purpose of Punishment:**

The application of punishment aims to achieve deterrence, discipline, and prevention of further crimes.

#### **Criminal Responsibility:**

Individuals committing crimes bear criminal responsibility subject to legal and judicial procedures.

#### **Principle of Legitimacy:**

Emphasizes the importance of penalties being specific, fair, and meeting the requirements of justice.

### **Principle of Non-Torture and Inhumane Treatment:**

Algerian law prohibits torture and emphasizes human rights, even for individuals accused of crimes.

### **Judicial Procedures:**

The Algerian criminal justice system follows precise legal procedures to ensure justice and protect the rights of the accused.

This is a summary of the general theory of crime and punishment in Algerian law, emphasizing principles of justice and human rights in this context.

نظرية الجريمة والعقوبة تشكل جزءاً أساسياً من القانون الجزائري، وهي تعتمد على مفاهيم ومبادئ تهدف إلى تحديد الجريمة وتحديد العقوبات المناسبة.

**النظرية العامة للجريمة والعقوبة في القانون الجزائري :**

#### **1 الجريمة:**

تُعرّف الجريمة كفعل محظور قانوناً يتسبب في إلحاق ضرر بالفرد أو المجتمع .

#### **2 عناصر الجريمة:**

تتألف الجريمة من عناصر معينة تشمل العمل المحظور، والنية الإجرامية، والقدرة على ارتكاب الجريمة .

#### **3 أنواع العقوبات:**

تشمل العقوبات في القانون الجزائري العقوبات الجسدية، والعقوبات المالية، والعقوبات الإصلاحية .

#### **4 الهدف من العقوبة:**

يهدف تطبيق العقوبة إلى تحقيق الردع، والتأديب، والوقاية من ارتكاب المزيد من الجرائم .

## 5 المسؤولية الجنائية:

يحمل الأفراد المرتكبين للجرائم مسؤولية جنائية تخضع للقانون والإجراءات القضائية.

## 6 مبدأ الشرعية:

يشدد على أهمية أن تكون العقوبات محددة ومنصفة وتلبي متطلبات العدالة.

## 7 مبدأ عدم التعذيب والمعاملة اللاإنسانية:

يمنع القانون الجزائري التعذيب ويؤكد على حقوق الإنسان حتى وإن كان الشخص متهمًا بجريمة.

## 8 الإجراءات القضائية:

تتبع القضاء الجزائري إجراءات قانونية دقيقة تضمن العدالة وحقوق المتهمين.

هذا ملخص للنظرية العامة للجريمة والعقوبة في القانون الجزائري، مع التأكيد على مبادئ العدالة وحقوق الإنسان في هذا السياق.

الجريمة : Crime

العقوبة : Punishment

العناصر المكونة للجريمة : Elements of a Crime

المسؤولية الجنائية : Criminal Responsibility

الردع : Deterrence

التأديب : Discipline

الوقاية : Prevention

الشرعية : Legitimacy

عدم التعذيب : Non-Torture

حقوق الإنسان : Human Rights

الإجراءات القضائية : Judicial Procedures

المحكمة الجزائية : Criminal Court